
Uredništvo na obisku: krajevna skupnost ŠMARJE—SAP

Nekaj več kot 40 krajanov Šmarje-Sapa se je 18. novembra zb-
ralo v šmarskem kulturnem dotnu. Matjaž Zaviršek, predsednik
skupščine KS je predstavil življenje in delo te hitro se razvijajoče
krajevneskupnosti.PredsednikKKSZDLLeopoldMarinšekpaje
spregovoril o družbenopolitičnem delu, predvsem konference
SZDL.

KMETIJSTVO
Matjaž Zaviršek: ..Krajane

moti. ko gledamo družbena
posestva. ki so preveč ekste-
nzivno obdelana."

Franc Gruden: ..Z družbeno
/emlio v KS gospodari TOZD

Posestva tarma Boštanj. Čredni
sistemjenajcenejšaoblikainleta
prenese ceno mleka. Če bi bila
večjačreda.bizemljolahko bolje
izkoristili. Drugi del pa je v ro-
kah kZ Ljubljana. TZO Gro-
suplje. Na Zgornji Slivnici stvar
razrešujejoin dajejozemljo/a20
let v najem. V občini posebno
pozornosl posvečamo kmetijs-
t\u. kjer je še veliko rezerv.
Dajemo 12milijono\ litrov mle-
ka. kar je treijina potreb Lju-
bljane. Vse. ki gospodarijo z ze-
mljišči. moramo /ainteresirati.
da jih obdelajo.

Franc Kramar: .Investirali
smo \ hleve in živino. a mesa ne
more biti čez noč. Umetnagnoji-
la in močna krmila se prehudo
dražijo. parcele so premajhne.
Morah bizemljonekolikozložili
skupaj. Pn arondaciji so /emljo
v/eli. nismo pa za to nič dobili."

RadoMeden:,. Pri OK SZDLje
tormirana komisija za intenzili-
cirano obdelavO zemljišč. Zade-
lilev zemlje \ KZ delajo na tem.
vendar je \časih velikoiežav.ker

nLH-cr vsa* svuju ujivicu. ia
mesec se bo pulilo sadno drevje.
Morali ga boste sami pospraviti
in za lo prvo leto ne bo najem-
nine. Res je drago, a kmet dobi
regresirano nabavo gnojil. Za
zložbo nimarfio nikakc pravice.
Pobuda mora priti s strani
kmetov. Paša je najcenejšazapr-
oizvodnjo mleka in mesa. Drugo
leto Posestva začnejo z ure-
janjem zemlje."

Janez Koščak: ..Precej kritično
ocenjujete delegatski sistem. V
predsedstvu nismotakokritični.
Resda so vaša mesta včasih praz-
na, a Jcot delegati ste aktivni.
Odgovori na delegatska vpraša-
nja sopočasni, kojih morajodati
organizacije izven izvršnega sve-
ta. Prizadevamo si,da bi hitrost
pospešili. Sodelovanje s KS in
občinskimi organi je zelo v redu
in stiki so pogosti. Delegati so
vendarle aktivni in njihovo delo
je učinkovito. Danes ni nereal-
nih obljub in prepričan sem, da
bo to izvedeno in bo tudi tu na-
pravljen večji korak."

TURISTIČNO
DRUŠTVO

Marko Fritz: nPred kratkim je
bilo ustanovljeno luristično

društvo. Šmarje je lep kraj, ki
ima mnoge znamenitosti. To
bomo morali bolj reprezentirati
drugim. Imamo na primer staro
cerkev, Magdalensko goro s sv-
ojimi izkopaninami, vSmarjuje
precej mozaikov iz rimskih
časov..."

Matjaž Zaviršek: ,,Še majhna,
a /a nas pomembna pripomba.
Šmarčani se veliko vozimo z
avlobusi. Medkrajevni vdikok-
rai vozijo mimo, ne da bi ustavili.
To bi morali razrešiii."

Pozna je že bila ura. Skorajda
deveta zvečer in vprašanj ni bilo
vcč. Pa tudi večerje v bližnji
Majolki ni bilo več moč dobiti,
saj je-, sicer prijazna, natakarica
morala domov v drugi konec
občine. Tako, kot tudi drugod v
občini, večerno življenje zaradi
nerazumevanja gostincev:, ki
prezgodaj zapirajo lokale, tudi
tu ne obstaja.
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Krajevna skupnosi Šmavje-
—Sap meri 18 knv. Na zahoclu
meji na občini Ljubljana-Vič-
Ruclnik in Ljubljana-Mosle-
Polje, na vzhoclu na krajevno
skupnost Grosuplje. na jugu pa
na krajevno skupnost Podiabor.
V naši krajevni skupnosii živi
prihližno 1.850 prebivalcev.
Zaposlenihje približnoSOOkra-
janov, ki se vghvnem vozijona
ilelo v Ljubljano in Orosuplje.

Naša krajevna skupnosi
obsega 11 naselij in sicer: Cika-
va, Cajniče, Hucla Polica, Mali
vrh, Paradišče. Podgorica. Sela
pri Šmarju, Šmarje-Sap, Tiake,
Veliki vrh.

V

Na območju krajevnc skup-
nosii nima sedeža nobena pi-
oizvodna organizacija združe-
nega dela, zalo smo morali zu
naš razvoj v glavnem prispevaii
sami. S prostovoljnim delom
smo zgradili Zadružnidom, toje
sedanji Družbeni dom. Leiu
1959 je bila zgrajena nova šola.
ki paje na žalosl dancs že piv-
mctjhna in komaj še nudipogoje
;a normalen pouk.

Našim k rajanom nikoli m bilo
žal ne časa. ne prosiovoljnega
dela niii denamih sredstev za
napredek in potrebe kraja. To
najbolje dokazujejo naši 4
samoprispevki in množična
udelcžba. ko smo se za njili odl-
očali. Za prvega smo se odločili
že leia 19 70. za zadnjega za izg-

radnjo p rizidku k osnovni šoli in
te/ovadnicepa v lanskem lctu.

Spomočjo sredsievprvih treh
samoprispevkov smo mpeli as-
faltiraii cesto od Malega vrha do
Cikave. naredili otroški vnec in
novopokopališče. Obnovilismo
Druibeni dom. asfallirali ig-
riščepredšolo in krajevne poii v
vseh vaseh. Vzadnjemčasusmo
s pomočjo mladinske delovne
brigade Jože Kovačič. Gro-
suplje zgradili vodovod v enem
od zadnjih naših naselij l. j . na
Zgornji Slivnici. Proti koncu se
bližajo dela (čeprav z veliko za-
mudo) v zvezispridobitvijo 140
novih tele/onskihpriključkov, s
lem da lakoim,enovaniprimarni
kabel — h položitvi kaierega
smo ludi namenili dvl naših
skupno zbranih sredsiev —
omogoča priključiiev 500 novih
lelefonov.

Naslednjapomembnainvesti-
cija. ki je v teku, je razširilcv
novcjiu pokopulišča. ,\u podr-
očju stanovanjske gratlnje smo
lik pred pričetkom gradnje in-
dividualnih hiš nadstarimpoko-
pališčem. S to gradnjo je po-
vezana za nas že dolgo časa
pričakovana rešitev kar\aliza-

cijc. Prav lako sc z njo zaosiruje
nov \elikproblem vnašikrajev-
ni skupnosti i. j . zagotoviiev
pilne vode vsem gospodinjstvom.
posebno še ker je doiok vode v
obsioječe zajcijt \'se manjši.

Predkraikimje bila opravlje-
narekonstrukcijamostučezžel-
ezniško progo v centru naselja
Šmarje-Sap; zarudi gostega
prometa in ozkega cestišča-paje
nujno poirebna modcrnizaviju
ceste Mali vrh — Cikava. loje
izgradnja pločnikov.

V zvezi s preskrbo v naši
krajevni skupnosti nimamo ve-
čjih težav. sajso naši trgovini in
mcsnica vedno dobro zaloicne.
Vse bolj se pri nas razvijaia tudi
drobna obrt in kmeiijsivo.
Posebno reševanju prob/emov. s

katcrimi se srečujejo naši
kmeije. bomo vsi skupaj morali
posvetiti več časa.
• Trenutno najbolj pereč pro-
blem v naši krajevni skupnosii,
ki scm ga sicer žeomenil. je naša
osnovna šola. Šieviloučencevse
iz leia v letopovcčuje, lako dajo
sedaj obiskuje ie 238 onok.
Naši oiroci se uče vprostorihne-
primernih zapouk. Jelovadbo"
imajp na hodnikih, oprcma je
zasiaivla ali je sploh ni. Zaradi
navedenega. kakor tudi že opi-
sanc novogradnje m s wm po-
večanega števila šoloobveznih
otrok. je izgradnja prizidka in
lelovadnice v naši krajevni
skupnosii in v vseliobčinskihak-
lih postavljena na pno mesio.
Pripravljalna dela so v leku in
krajani pričakujemo. da se bo
gradnja pričela lakoj. ko bodo
— polcg sredstev samoprispcv-
ka — na razpolago na občini za
la namen ustrezna sreclstva.

I nuii kiujcvni skupnuMi jc
zelo razvito družbeno poliiično
in diužbeno življenje. Poleg
krajcvne samouprave in druž-
benopolitičnih organizacij uk-
tivno delujejo naslednja društva
in organizacijc: kultumo drušivo
z dvamsko skupino in nioškim
pev.skim zborom, gasilsko div-
štvu z akiivnim delovanjem in
posebno : vzgojo mladine.
drušivo prijaietjev mladine z or-
ganiziranjem novolcinih prirc-
diiev za otvoke in samostojnih
razsiav ročnih delobprirediivah
v kraje vni skitpnosli. drušl vo up-
okojcncev z organiziranjem
izleiov in družabnih srečanj,
rdeči kviž z orgaiuziranjem
krvodajalskih akcij in z zbi-
ranjem pomoči v raznih oblikah
za lislc. kisoje najbotjpotrcbni.

Skupščino krajevne skupnos-
ti sesiavlja 37 delegaiov iz
predstavnikov vasi. družbenop-
oliiičnih organizacij. društev in
osnovne šole.

Predsednik skupščine KS
MATJAŽ ZAV1RŠEK


